
EBRD želi da investira u nove projekte u Srbiji, u planu ulaganja u
vetrofarme i nove tehnologije javne rasvete

Evropska banka za obnovu i razvoj (EBRD) vidi velike mogućnosti za uštede u budžetima
lokalnih samouprava kroz unapređenje efikasnosti javne rasvete, a takođe se nadamo da
ćemo finansirati prve vetrofarme u Srbiji, možda i pre kraja godine, izjavio je u petak (26.
februara 2016. godine) direktor te institucije u Srbiji, Danijel Berg.
On je u intervjuu za najnoviji broj biltena “Balkan Green Energy News” rekao da banka
pruža tehničku podršku mnogim opštinama i da se nada da će finansirati projekte
energetske efikasnosti osvetljenja, između ostalog i u sedam opština na teritoriji Beograda:
u Barajevu, Grockoj, Lazarevcu, Mladenovcu, Obrenovcu, Sopotu i Surčinu.
Prema njegovim rečima, taj veliki zahvat na teritoriji Beograda obuhvataće unapređenje do
65.000 uličnih svetiljki pomoću nove, efikasnije tehnologije rasvete.
Banka je, kako je rekao, veoma posvećena održivoj energetici, zbog čega ju je odredila kao
prioritet za investicije širom regiona u kojem posluje.
Berg je naveo da, iako u 2015. godini nije bilo velikih investicija u energiju iz obnovljivih
izvora, ERBD nastavlja da radi na ključnim inicijativama u kreiranju politike podrške
povećanju energetske efikasnosti u Srbiji.
– Konkretno, radimo s Vladom Srbije na pripremi pratećih uredbi za investicije i finansiranje
energije iz obnovljivih izvora, i predviđamo najozbiljnije investicije u energiju vetra u bliskoj
budućnosti. Finansirali smo i mali projekat na polju bio-gasa, a nadamo se da ćemo
finansirati prve vetrofarme u Srbiji, možda i pre kraja godine – kazao je on.
Berg je istakao da EBRD očekuje da će se, kako tarife za struju budu počele više da
odražavaju tržišne cene, povećavati investicije u mere energetske efikasnosti u svim
sektorima privrede.
– Verujemo da je režim koji vlada uvodi za prvih 500 megavata iz energije vetra razborit
način da se postignu ciljevi zemlje. Ne verujemo da ovaj obim proizvodnje energije može
imati znatniji uticaj na tarife za struju za stanovništvo, one ostaju niske u poređenju s
prosečnim tarifama u Evropskoj uniji – objasnio je direktor EBRD u Srbiji.
On je takođe izrazio očekivanje da će ove godine doći do napretka u procesu donošenja
okvira za otkup električne energije (power purchase agreement – PPA) iz obnovljivih izvora.


